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Z á p i s  
z 20. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

16. ledna 2023, od 15.00 hod., v sídle Královéhradeckého kraje, Pivovarské nám. 1245, 

v jednací místnosti Karla Poláčka - P1.905  

Přítomni: dle prezenční listiny 

Omluveni: MUDr. Martinov, MUDr. Šidáková, MUDr. Mašek, p. Netolická 

 

Program jednání:  

  1.  Zahájení  

  2.  Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

  3.  Návrh termínů jednání výboru zdravotního na rok 2023  

  4.  Zpráva o činnosti výboru zdravotního Zastupitelstva KHK  

  5.  Aktuální informace k epidemické situaci a pomoci Ukrajině v KHK  

  6.  Žádost o poskytnutí individuální dotace Oblastnímu spolku ČČK Jičín  

  7.  Informace k Protialkoholní záchytné stanici KHK  

  8.  Informace o investičních záměrech a projektech v gesci zdravotnictví KHK  

  9.  Informace o spolupráci s praktickými venkovskými lékaři "Go Rural"  

  10.  Informace k činnosti Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov  

  11.  Různé  

  12.  Závěr  

 

 

K bodu 1 

Zahájení 

Jednání 20. výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájila v 15.00 hod 

Ing. Kracíková, předsedkyně výboru. Přivítala všechny přítomné členy výboru a hosty. Dále 

konstatovala, že dle počtu 10 členů výboru, je výbor usnášeníschopný a dále řídila jednání 

výboru.   

 

 

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů 

Předsedkyně výboru podala návrh na: 

I. Schválení navrženého programu 20. jednání výboru zdravotního,  

Předsedkyně výboru seznámila přítomné s navrženým programem 20. jednání výboru 

zdravotního a dále se zeptala přítomných členů výboru na další připomínky 

k navrženému programu.  

II. Ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. Vítězslav Šturma 

 

Hlasování: 

Pro  -    10              

Proti  -      0                       

Zdržel se -   0  

 

USNESENÍ 20/67/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  návrh programu 20. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje  

II.  s c h v a l u j e  

  ověřovatelem zápisu Ing. Vítězslava Šturmu  



 2 

K bodu 3 

Návrh termínů jednání výboru zdravotního na rok 2023  

Ing. Kracíková podala návrh na termíny jednání výboru zdravotního v roce 2023. Návrhy 

termínů obdrželi všichni členové výboru elektronicky. Jsou to opět pondělky od 15.00 hodin a to 

14 dnů před jednáním Zastupitelstva KHK, jejichž termíny pro rok 2023 byly již schváleny. 

Problematický je pouze květen, kdy vychází termín jednání výboru na pondělí 1. května 2023, 

kdy je svátek a totéž pak vychází stejně, pro případ posunu termínu o týden, tzn. 8. května 2023, 

kdy je opět svátek, takže návrh je na středu 3. května 2023. V úterý 2. května 2023 se koná 

jednání Rady KHK a budou tam ještě projednávány body do Zastupitelstva KHK. 

Navržené termíny byly předběžně schváleny na listopadovém jednání výboru bez usnesení. 

 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D.- příchod 

Diskuse: 

Ing. Kracíková navrhla uskutečnit červnové zasedání „výjezdní“ a to v Nové Pace, v bývalém 

klášteře, kde dříve byla i nemocnice, nyní tam je stacionář, investice na rekonstrukci byly 

poskytnuty z různých zdrojů včetně KHK a města Nová Paka. Zdůraznila nutnost lepšího 

propojení zdravotních a sociálních služeb, Pro výjezdní zasedání byla navrhována i další možná 

místa, která se víc týkají oblasti zdravotnictví.  Do příštího zasedání členové výboru promyslí a 

podají další návrhy na možná místa, kde by mohlo být výjezdní zasedání výboru zdravotního 

uskutečněno. 

 

Diskutující: Ing. Kracíková, Ing. Kříž, MUDr. Veselý, MUDr. Fink, doc. MUDr. Heger CSc. 

MUDr. Plzák 

 

Návrh 

Termínů jednání výboru zdravotního pro rok 2023: 

16. ledna, 13. března, 3. května, 5. června, 28. srpna,  9. října, 20. listopadu  

Hlasování: 

Pro  -    11              

Proti  -     0                      

Zdržel se -  0  

 

USNESENÍ 20/68/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  termíny jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje pro rok 

2023 následovně: 6. ledna, 13. března, 3 května, 5. června, 28. srpna, 20. listopadu  

 

 

K bodu 4 

Zpráva o činnosti výboru zdravotního Zastupitelstva KHK  

Ing. Kracíková předložila Zprávu o činnosti výboru zdravotního za rok 2022. Všichni členové 

výboru obdrželi zprávu elektronicky před jednáním. 

Bez diskuse 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

Hlasování: 

Pro  -    11              

Proti  -     0                      

Zdržel se -  0  
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USNESENÍ 20/69/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  zprávu o činnosti výboru zdravotního za rok 2022 a souhlasí s předložením na 

nejbližším jednání Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, tj. 30. ledna 2023. 

 

 

K bodu 5 

Aktuální informace k epidemické situaci a pomoci Ukrajině v KHK  

Informaci podal za krajské nemocnice Mgr. Halajčuk, doplnil MUDr. Fink 

PCR testy na covid-19 

Za rok 2022 bylo provedeno cca 90 tis. PCR testů, zájem o toto testování klesá. Pro porovnání - 

v listopadu 2022 bylo provedeno 600 PCR testů, za prosinec 2022 už jen 400 PCR testů. 

Očkování covid -19 v porovnání rok 2021/2022 

rok 2021 - 350 tis. očkovaných,  

rok 2022  - 38 tis. očkovaných. 

I tady zájem klesá, ale je snaha o udržení ambulantního očkování. 

Celkově, tak jako v celé ČR, se zvyšují počty infekcí dýchacích cest, v nemocnicích se omezují  

návštěvy, v některých nemocnicích jsou i celkové zákazy návštěv, dále se bude situace řešit 

podle vyvíjející se situace.  

Pomoc Ukrajině 

Zvýšené poptávání zdravotní péče z řad Ukrajinců není zaznamenáno, zrovna tak ani není 

z jejich řad zájem o zaměstnání v nemocnicích. 

Aktuálně se v rámci podpory Ukrajině provádí v nemocnicích ZH KHK revize přístrojů, které by 

byly vhodné darovat na Ukrajinu, seznamy se předávají Královéhradeckému kraji k dalšímu 

posouzení a následnému předání na Ukrajinu. 

Diskuse: MUDr. Plzák, MUDr. Veselý  

 

Členové výboru vzali tuto informaci na vědomí. 

 

 

K bodu 6 

Žádost o poskytnutí individuální dotace Oblastnímu spolku ČČK Jičín  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková  

Žadatel: Oblastní spolek Českého červeného kříže Jičín 

Projekt: Bezpříspěvkové dárcovství krve v Královéhradeckém kraji 

Účel:   Ocenění medailemi MUDr. Janského, zlatým křížem 3. stupně a zlatým křížem 2.stupně.  

Pořádání propagačních akcí pro studenty SŠ, VŠ s cílem registrace na transfuzních             

odděleních a prvodárcovství. 

Celkové náklady: 340 030,- Kč  

Žádost o: 300 000,- Kč 

V případě schválení poskytnutí dotace na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého 

kraje, budou finanční prostředky na podporu projektu uvolněny v rámci 1. změny rozpočtu kraje 

na rok 2023 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 

 

Bez diskuse  
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Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

Hlasování: 

 Pro -       11    

 Proti   -         0   

 Zdržel se   -  0    

 

USNESENÍ 20/70/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální 

účel pro Oblastní spolek Českého červeného kříže. 

 

 

K bodu 7 

Informace k Protialkoholní záchytné stanici KHK  

Informaci podal MUDr. Fink 

Ředitel Protialkoholní záchytné stanice KHK k 31. 12. 2022, po předchozím včasném avízu, 

skončil.  Dlouhodobě se nedaří sehnat lékaře na jeho místo. Podařilo se aspoň zajistit lékaře, 

kteří tam slouží. V současnosti je zajištění služby a péče na PZS ne v celém rozsahu. Klienti se 

přijímají od 19:00 hodin do 03.00 hodin ve všední dny, páteční a sobotní noci jsou zajištěny 

v plném provozu, tak jako v předchozím období. 

Bylo vypsáno VŘ na místo ředitele, v 1. kole se nikdo nepřihlásil, ve 2. kole se přihlásil 1 

zájemce, který by mohl nastoupit koncem března. 

Dále je jednáno s lékařem z Královéhradeckého kraje, který by mohl nastoupit ve stejném 

rozsahu jako bývalý ředitel. Pokud by se rozhodl a nastoupil, mohla by PZS fungovat ve stejném 

rozsahu jako v minulosti od března 2022. 

Dále MUDr. Fink informoval o schůzce k protialkoholní záchytné stanici, které se zúčastnili 

zástupci všech dotčených stran - Městské policie, Krajského ředitelství policie, Fakultní 

nemocnice, Magistrátu města HK, Královéhradeckého kraje a zástupci ZH KHK. Bylo 

domluveno, že za stávající situace je třeba trochu ze zavedených standardů slevit a dle 

vyhodnocení současného omezeného provozu PZS se bude další provoz řešit na schůzce, která 

proběhne v březnu. Zatím nejvíc problematické je umístění podnapilých lidí bez domova a s 

psychickými či jinými zdravotními problémy. Královéhradecký kraj se snaží o vrácení provozu 

PZS do původního režimu 

 

Diskuse: 

- umístění PZS do jiné nemocnice či uvolněných objektů KHK, 

- umístění do Fakultní nemocnice HK, výhledově - v delším časovém horizontu, 

- koordinace zdravotně sociálního systému, 

- umístění podnapilých v azylových domech, 

- dotaz na možnost umístění PZS v léčebně v Nechanicích, 

- špatná možnost personálního zajištění v těchto zařízeních. 

 

Diskutující: prof. MUDr. Čáp CSc., MUDr. Fink, doc. MUDr. Heger, CSc., 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Členové výboru vzali tuto informaci na vědomí. 
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K bodu 8 

Informace o investičních záměrech a projektech v gesci zdravotnictví KHK  

 

Informaci podala Ing. Bášová 

Aktuálně dochází k postupnému vyhlašování výzev programového období 2021+ (dále také 

„PO2021+“). Zkušenosti z prvních výzev ukazují, že je téměř běžné, že u průběžných výzev 

dochází k naplnění alokací výzev v prvních okamžicích po spuštění příjmu žádostí. Je zřejmé, že 

možnost ucházet se o dotační podporu bez ukončené přípravy ke dni vyhlášení výzvy je u 

průběžných výzev pro celou ČR nebo jednotlivé kategorie regionů (MRR, PRR, VRR) téměř 

nemožné. S ohledem na tento vývoj u evropských dotačních zdrojů je třeba klást důraz na 

dostatečnou připravenost záměrů kraje a jeho organizací, aby bylo možné rychle reagovat na 

vyhlašování dotačních výzev nejen z evropských, ale i národních zdrojů. Za tímto účelem byly 

Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje vyčleněny prostředky pro financování přípravy 

záměrů napříč odvětvími. 

Na svém zasedání dne 5. 12. 2022 schválilo Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje prodloužení 

použitelnosti vyčleněných finančních prostředků v rámci příslibu profinancování na zajištění 

financování přípravy projektových záměrů pro PO 2021+ v celkové výši 246 675 000 Kč (dále 

také „Příslib“) až do roku 2024 a současně pověřilo do tohoto termínu také Radu 

Královéhradeckého kraje sestavením a aktualizací přehledu projektových záměrů pro 

programové období 2021+, správou přehledu je pověřeno Centrum investic, rozvoje a inovací, 

p.o. (dále také „CIRI“) v gesci odboru investic. Příslib profinancování zajišťuje krytí 

předpokládané hodnoty jednotlivých veřejných zakázek na přípravu záměrů tak, aby bylo možné 

připravovat a vyhlašovat veřejné zakázky na projektanty nebo soutěžit jiné potřebné přípravné 

práce (studie, posudky, apod.).  

Pro čerpání prostředků z Příslibu nejsou pro jednotlivé záměry schváleny limity, jako je tomu 

pro čerpání prostředků z vratky a rezervy na kap. 21. Celkový limit prostředků k čerpání je dán 

schváleným objemem Příslibu profinancování. Limitem k čerpání na konkrétní záměr schválený 

k přípravě je částka uvedená u záměru v přehledu (roky 2020-2024).  

 

Navržené změny: 

Realizace urgentního příjmu, centrálního příjmu Náchod dolní nemocnice – navýšení 

prostředků na přípravu o 230 000 Kč (za současného snížení prostředků pro záměr Výstavba 

nové části budovy v areálu LDN HK ve stejné výši), celkem na 1 580 000 Kč. Navýšení 

prostředků je navrženo z důvodu potřeby krytí výdajů dodatku č. 1 ke smlouvě s projektantem 

(Proxion s.r.o.). V rámci projektování vznikly nepředvídatelné okolnosti týkající se výstavby 

pavilonu D v rámci 2. etapy ON Náchod, ve které byla navržena realizace centrálního vstupu do 

monobloku nemocnice, a to přes pavilon B, který bude také sloužit jako nízkoprahový vstup do 

urgentního příjmu. V souvislosti s požadovaným centrálním vstupem včetně urgentního v 

jednom místě, je nutné v rámci projektových prací vyprojektovat vstupní koridor a navazující 

předprostor včetně sadových a zpevněných ploch tak, aby v rámci realizace urgentního příjmu 

bylo vše finálně provedeno bez dalších budoucích úprav a provozních omezení při realizaci 2 

etapy ON Náchod. 

Výše uvedené změny jsou zapracovány, jak v zásobníku záměrů, tak v seznamu záměrů 

schválených k zahájení přípravy. Uváděné realizační náklady záměrů v přílohách důvodové 

zprávy jsou předpokládané, upřesněny budou na základě zpracovaných projektových 

dokumentací a provedených průzkumů trhu. 
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Financování nákladů na přípravu jednotlivých záměrů bude probíhat z rozpočtu kap. 21 

z prostředků na předfinancování, kofinancování a financování nezpůsobilých nákladů určených 

na financování přípravy záměrů pro programové období 2021+. 

V případě potřeby většího objemu prostředků na přípravu záměrů, bude návrh na jejich navýšení 

předložen k projednání do orgánů kraje. Nevyčerpané prostředky v jednom roce budou 

převedeny na financování nákladů na přípravu záměrů do roku následujícího. 

Předkládaným usnesením nedochází v rámci schválené výše Příslibu (246 675 000 Kč) ke změně 

výše prostředků vyčleněných pro odvětví zdravotnictví (51 950 000 Kč). 

Diskuse: 

Ing. Kracíková - zásadní problém je v nedostatku zdravotního personálu a lékařů. 

doc. MUDr. Heger, CSc. 

- nízký počet lůžek LDN v našem kraji a možnost řešení, 

- investice do zdravotnických zařízení v kraji a poměr dle jednotlivých míst. 

Ing. Kříž - požádal o zaslání zásobníku projektů ve zdravotnictví elektronicky. 

MUDr. Plzák - požádal o zaslání přehledu významných investičních akcí ve zdravotnictví za 

posledních 8 let. 

Tyto vyžádané materiály budou členům výboru zaslány elektronicky. 

Členové výboru vzali tuto informaci na vědomí. 

 

 

K bodu 9 

Informace o spolupráci s praktickými venkovskými lékaři "Go Rural"  

Informaci podal MUDr. Fink  

Informoval o akci Go Rural (Běž na venkov) - Sdružení mladých venkovských lékařů.  

Společně s dalšími lékaři přednášel MUDr. Fink v tomto semestru medikům 5. ročníků pro větší 

informovanost o práci praktických lékařů, s cílem získat víc těchto lékařů pro kraj do dalších let, 

i s možnosti stáže u praktických lékařů. Královéhradecký kraj přispěl na tuto propagaci 

finančními prostředky. Mohly by to zavést i ostatní kraje v ČR, kde praktičtí lékaři chybí. 

V současnosti je nutná potřeba navýšit počty praktiků a pediatrů, v krátké době jich bude chybět 

cca 150. Nyní je jen 18% praktických lékařů mladších 40 let a 3% pediatrů mladších 40 let. 

Diskuse k tématu a sytému vzdělávání pediatrů:  Ing. Kracíková, MUDr. Veselý, MUDr. Plzák, 

doc. MUDr. Heger 

Členové výboru vzali tuto informaci na vědomí. 

 

 

K bodu 10 

Informace k činnosti Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov  

Informaci podal MUDr. Fink  

Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov nejsou jen dětské ozdravovny v Krkonoších, je to 

i Rehabilitační ústav v Hostinném, Kojenecký ústav, Léčebna zrakových vad a RIAPS. 

Ozdravovny mají celkem 285 lůžek, jsou to jediné dětské ozdravovny v ČR. Odroku  2012 je 

problém se zákonnými normami, kterým tato zařízení podléhají. Definice následné dětské péče 

vyžaduje vybavení jako dětské rehabilitační ústavy, v ozdravovnách se personálně nepodaří tyto 

podmínky zdravotní péče splnit. Na základě žádosti organizace SOL dochází k přeregistraci 

organizace (viz. zákon o zdravotních službách) Hledaly se další možnosti využití těchto zařízení. 

Nyní jsou nasmlouvané pobyty dětí do konce prázdnin a pak se uvidí. Je třeba aktuálně zvážit 

další možnosti využití ozdravoven pro jiné účely, či případně zvážit možnost prodeje 

nevyužitých budov ozdravoven.  
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Diskuse: 

- k možnostem dalšího využití ozdravoven, 

- k dalšímu fungování Léčebny zrakových vad, potřeba vyjádření pediatrické a oftalmologické    

  společnosti, potřeba zajištění lékařů v léčebně, 

- deficit dětské rehabilitace v kraji. 

Diskutující: 

MUDr. Fink, Ing. Kracíková, doc. MUDr. Heger, CSc., MUDr. Plzák,  

 

Dle domluvy bude členům výboru zaslán přehled počtu lůžek a obsazenost v ozdravovnách SOL. 

Na příští jednání výboru bude pozvána ředitelka Sdružení ozdravoven a léčeben okresu 

Trutnov Ing. Totková, pro prezentaci činnosti této krajské příspěvkové organizace.  

 

Členové výboru vzali tuto informaci na vědomí. 

 

 

K bodu 11 

Různé  

Žádné další připomínky či požadavky na projednání témat nebyly vzneseny. 

 

 

K bodu 12 

Závěr  

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, Ing. Kracíková poděkovala členům výboru a hostům za účast na 20. jednání výboru 

zdravotního a v 16:35 hodin bylo pak jednání výboru ukončeno.  

  

Příští jednání výboru zdravotního se koná 13. března 2023  

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa    

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


